
Case B22-06320 Printed on October 7, 2022

Status Active
Report Type Incident
Primary Officer Bradley Brunken
Investigator None
Reported At 10/05/22 22:36
Incident Date 10/05/22 22:36
Incident Code CA : CRIMINAL ARREST, WARRANT, OTHER AGENCY CHARGES
Location 1106 TANDOM TR, BARABOO, WI 53913
Zone City of Baraboo
Court None
Ereferral County None
Municipality Type None

Disposition Closed - Charged/Forward to Prosecutor
Disposition Date/Time 10/06/22 04:27
Review for Gang Activity None

Asst Officers
212 - Bonham, ​ George; 204 - Carroll, ​ Ian; 211 - Oakeson, ​ Erik; 244 - Pichler, ​ Mike; 230 - Shimon, ​ Jeff

Offense Information

Offense 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
Statute 941.30(2)
NIBRS Code 90Z - All Other Offenses
Counts 1
Include In NIBRS Yes
Completed Yes
Bias Motivation Unknown (offenders motivation not known)
Location Highway/Road/Alley
Entry Forced No

Offense Disorderly Conduct
Statute 947.01(1)
NIBRS Code 90Z - All Other Offenses
Counts 1
Include In NIBRS Yes
Completed Yes
Bias Motivation Unknown (offenders motivation not known)
Location Highway/Road/Alley
Entry Forced No

Offense False Imprisonment
Statute 940.30
NIBRS Code 100 - Kidnapping/Abduction
Counts 1
Include In NIBRS Yes
Completed Yes
Bias Motivation Unknown (offenders motivation not known)
Location Highway/Road/Alley
Entry Forced No
Forces Used Fire/Incendiary Device
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Arrestee

BOWDEN, WILLIAM DENNIS
Male, DOB 12/23/69

1100 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 355-7601 Home
(850) 499-0637 Cell
willyeowden@gmail.com Personal

947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety

KOLAR, JOHN ALEXANDER
Male, DOB 10/27/64

1106 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 356-6786 Cell

947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety

LANGKAMP, JAMES JOSEPH
Male, DOB 7/7/69

1112 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 963-5326 Home

947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety

Cited

BOWDEN, WILLIAM DENNIS
Male, DOB 12/23/69

1100 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 355-7601 Home
(850) 499-0637 Cell
willyeowden@gmail.com Personal

940.30 - False Imprisonment
947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety

KOLAR, JOHN ALEXANDER
Male, DOB 10/27/64

1106 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 356-6786 Cell

947.01(1) - Disorderly Conduct
940.30 - False Imprisonment
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety

LANGKAMP, JAMES JOSEPH
Male, DOB 7/7/69

1112 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 963-5326 Home

940.30 - False Imprisonment
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
947.01(1) - Disorderly Conduct

Offender

BOWDEN, WILLIAM DENNIS
Male, DOB 12/23/69

1100 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 355-7601 Home
(850) 499-0637 Cell
willyeowden@gmail.com Personal

941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
947.01(1) - Disorderly Conduct
940.30 - False Imprisonment
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KOLAR, JOHN ALEXANDER
Male, DOB 10/27/64

1106 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 356-6786 Cell

947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
940.30 - False Imprisonment

LANGKAMP, JAMES JOSEPH
Male, DOB 7/7/69

1112 TANDOM TRL
BARABOO, WI 53913

(608) 963-5326 Home

947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
940.30 - False Imprisonment

Victim

LEE, TEFLON LADON
Male, DOB 8/24/04

825 12TH ST # 1
BARABOO, WI 53913

940.30 - False Imprisonment

Witness

GETSCHMANN, BRIAN G
Male, DOB 10/31/61

2018 SURREY LANE
BARABOO, WI 53913-

(608) 356-4576 Home

940.30 - False Imprisonment

NELLA, VELOSO E
Female, DOB 7/5/65

1113 TANDOM TR
BARABOO, WI 53913

(608) 408-9109 Cell

947.01(1) - Disorderly Conduct
941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
940.30 - False Imprisonment

SCHREIBER, ASHLEY ANN
Female, DOB 3/2/87

2006 SURREY LN
BARABOO, WI 53913

(608) 434-3228 Home

941.30(2) - 2nd-Degree Recklessly Endangering Safety
940.30 - False Imprisonment
947.01(1) - Disorderly Conduct

Initial Narrative By Bradley Brunken, 10/06/22 04:32

 ​ ​ ​ On 10/05/2022, ​ at approximately 2236 ​hours, ​ I, ​ Officer Brunken, ​ was on duty in the City of Baraboo, ​ County of
Sauk, ​ in full-duty uniform and operating marked SUV 46.  ​I was requested to call into Dispatch.  ​I called into Dispatch
and was put into phone contact with Teflon L. Lee.  ​Lee stated that he had been in the area of the hospital, ​ when he
was pulled out of a vehicle by subjects who had a flamethrower.  ​I advised Lee that I would respond to his address and
speak to him about the incident. ​
 ​
 ​  ​ Prior to the call, ​ I was advised by Officer M. Pichler that there was a social media post in reference to someone with
a flamethrower who had pulled juveniles out of a vehicle.
 ​
 ​  ​ I responded to 825 12th Street, ​ where I contacted Lee and  ​ Lee advised that they drove past the
house (1106 Tandom Trail) and they observed a subject with what Lee described as a flamethrower.  ​Lee stated that
the subject was holding a light in one hand and the flamethrower in the other.  ​Lee stated that they turned around at the
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end and went ​back down Tandom Trail.  ​As they were trying to leave, ​ the subject shot flames into the air, ​ over the
road.  ​Lee stated that they, ​ the occupants of the vehicle, ​ attempt to leave the area.  ​Lee states that James J.
Langkamp and two other subjects jumped in front of the Jeep and the Jeep stopped.  ​The subjects blocking the
roadway then started yelling at the occupants of the Jeep to get down, ​ turn off the engine, ​ and open the doors.  ​The
operator, ​ ​ ​turned the motor off.  ​They then were ordered out of the Jeep.  ​Lee and  ​got out of
the vehicle.  ​ and ​  ran from the vehicle.  ​Lee and  ​were told to get on the
ground and they got down on their ​knees, ​ like they were being arrested.  ​Lee stated there may have been a female
there.  ​Lee stated that the girl there told her dad to calm down.  ​The subjects then started to question both Lee and

 ​and told them they have been being stupid all weekend.  ​Lee stated that they had gone to the area to see how
bad the house had been hit.  ​Lee stated that the subjects did let them get back into the car and leave.  ​Lee stated that
he knew the girl who lived at the house and identified her as   ​Lee confirmed that Langkamp ​had been at
the scene with a flashlight.  ​The father was described to be wearing camouflage and was military-like.  ​Lee stated that

 was driving, ​  was the front passenger, ​ Lee was sitting on the driver's side in the back seat, ​ 
was in the passenger side back seat, ​ and  was sitting in the back seat in the middle.  ​Lee stated
that  and  fled the scene on foot and that ​ ​ and himself stayed at the scene.  ​Lee was
not sure if  stayed in the Jeep or not.  ​Neither Lee or  consented to any of the actions that were taken
against them during the incident.  ​Lee stated that they had been told that they were under citizen's arrest.  ​There were
no injuries.  ​Lee stated that he was thinking "what is he going to do?" and "I hope that he isn't going to hurt me now" ​
when the incident was occurring.  ​I confirmed that Lee believed that he was going to be hurt.  ​Lee replied by saying, ​
"Yeah, ​ he had a flamethrower".  ​Lee stated that he did not do anything but just drove past the house.  ​Lee confirmed
that Langkamp had jumped in front of the car, ​ questioned the juveniles, ​ and told them that they had go to home.  ​Lee
stated that there was a lot of screaming and the "military guy" was screaming the most.  ​Lee stated that the group of
people were waiting in the lawn.  ​Lee and  were told to advise their parents of the incident.
 ​
 ​  ​ I contacted ​  by cell phone.  ​  told me that they had been driving and admitted to toilet
papering for homecoming.  ​  stated that he saw some people with flashlights and possibly firearms. ​ 
stated that they turned around in a driveway.  ​  stated that they then got "swarmed" in their Jeep and were
ordered to get out of the car.  ​The subjects told them to shut the car off.  ​The subjects pulled two people out of the car
and told them ​to get onto their knees.  ​  stated that a flamethrower was then ​pointed at their head.  ​The
subjects then started to question them.  ​  was ordered out of the car.  ​  stated that the just stood there
with his hands up.  ​  stated that they were accused of smoking marijuana but denied any marijuana in the
vehicle.  ​  stated they were told to not come back, ​ as ​they were on their knees.  ​They then left and saw that the
subject with the flamethrower shot more flames into the air.  ​  stated that they were swarmed by five to eight
people.  ​  identified one as "Kolmar" and the other as the athletic director.  ​  was able to tell me that
"Kolmar" was the father to   ​  admitted that they were planning on toilet papering  house.  ​
described the flamethrower as looking like a gun.  ​  stated that he remembered the flamethrower only being
shot off when they were leaving.  ​  confirmed who was in the vehicle.  ​  stated that he thought he was
going to be arrested at first during the incident.  ​  continued by stating he was scared for his friends' lives.  ​

 stated that he did not consent for any of the actions to be taken against him.  ​  was advised to tell his
parents about the incident.
 ​
 ​  ​ I contacted  ​by cell phone.  ​  ​stated that his friends said to go look at ​Kolar's ​house.  ​They turned
onto the street and someone "came out of nowhere with a flamethrower".  ​  conducted a "Y-turn", ​ due to the
street being a dead end.  ​  stated that a group of people surrounded the vehicle with flashlights.  ​The people put
the flashlights in their faces and yelled at them to get out of the car.  ​  stated he was told to shut the car off, ​ so
he shut the car off.  ​  ​stated he and Lee were told to get out and get on the ground.  ​  stated that they
were yelling at them and that they were told they were being detained.  ​  stated that they were made to get out
of the car.  ​  stated that they got accused of smoking marijuana.  ​  stated that they were then told to "get
out of here" and they left.  ​  confirmed who was in the Jeep.  ​  stated that he did not give consent and
that he was not hurt.  ​  stated that he was scared ​that either the car would get damaged or someone was going
to get hurt.  ​  stated that Langkamp was involved.  ​  stated that the thought that Lee had said that

 dad had the flamethrower.  ​  stated there was three or four people involved, ​ with another person
standing off to the side.
 ​
 ​  ​ Officer Carroll and I responded to 1106 Tandom Trail, ​ where we contacted John A. Kolar.  ​I spoke with Kolar briefly
about the issues he had been having.  ​I asked Kolar what had happened tonight and he asked what I meant.  ​Kolar ​
then said it was more of the same.  ​Kolar stated he did yell at the kids to get out of here and go to their homes.  ​I asked
Kolar if he stopped any of the juveniles.  ​Kolar ​stated that he stopped some kids down on Tillberry.  ​Kolar did admit that
he yelled at another group of kids and told them to get out of here.  ​Kolar stated that there was a Jeep full of kids that
was ​racing.  ​Kolar stated that his neighbor stopped the Jeep.  ​Kolar stated that his neighbor had stopped him.  ​Kolar ​
stated it was his neighbor, ​ William D. Bowden, ​ and Langkamp.  ​Kolar stated that he came from his house.  ​Kolar stated
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that Langkamp made them stop.  ​Kolar ​admitted ​"we told them to get out of the car."  ​Kolar ​stated they questioned
them.  ​Kolar stated they told them they were not welcome in the neighborhood.  ​Kolar stated that several people told
them to get out of the car.  ​Kolar ​stated they confronted them about marijuana.  ​Kolar stated that he did not think
anyone told the juveniles to get on their knees and that the juveniles just did it.  ​I asked Kolar ​about who had the
propane torch.  ​Kolar hesitated and stated he did not know.  ​Kolar ​admitted that it is not his right to order anyone out of
their vehicle.  ​I told Kolar ​that he cannot take the law into his own hands and Kolar stated that he agreed.
 ​
 ​  ​ At this time, ​ I ​told Kolar ​that he was under arrest.  ​Kolar's wrist's were placed into handcuffs.  ​I checked them for fit
and double-locked them.  ​I informed Kolar ​of what he was being arrested for.  ​A search of Kolar produced nothing of
law enforcement interest.  ​Kolar was escorted to my squad car, ​ where he was placed into the back seat.  ​I was
requested to contact ​  to come to the house for  ​ The squad was moved to a position where it
could be monitored during my next contact.
 ​
 ​  ​ Officer Carroll and I proceeded to contact Langkamp at his residence, ​ ​1112 Tandom Trail, ​ which is ​next to Kolar's. I
spoke briefly with ​Langkamp about the issues they had been having in reference to homecoming.  ​Langkamp ​stated
that a Jeep raced down ​and turned around on Tandom Trail.  ​Langkamp stated that he was down at the other end, ​ by
Surrey Lane, ​ taking pictures.  ​Langkamp stated that ​the guy from two houses down was in the middle of the road.  ​
Langkamp demonstrated how the man was standing, ​ by spreading his legs and putting his arms out wide.  ​The man
allegedly yelled at the vehicle to stop.  ​Langkamp stated it was Bowden who had stopped the Jeep.  ​Langkamp stated ​
Kolar ​had a device with a flame coming out of it.  ​Kolar ​started to yell at the juveniles in the Jeep.  ​Langkamp stated
that Kolar ​yelled at them to get out of the car.  ​Langkamp ​stated that Kolar yelled at the juveniles to get on the ground.  ​
Langkamp stated that he went over by the juveniles, ​ who were down on their knees, ​ and he recognized them.  ​
Langkamp admitted that he yelled at them a bit ​and told them to get out of here.  ​Langkamp denied being in the street
and stopping the Jeep.  ​Langkamp denied knowing that the flamethrower was going on but admitted again seeing
Kolar with the device.  ​Langkamp ​denied being a part of the incident and stated he was the reason the incident ended.
 ​
 ​  ​ ​  ​  ​I told Langkamp ​that he was under arrest.  ​Langkamp's wrists were placed into handcuffs.  ​Officer Carroll ​
checked them for fit and double-locked them.  ​I informed Langkamp ​of what he was being arrested for.  ​A search of
Langkamp ​produced nothing of law enforcement interest.  ​Langkamp was escorted to Officer Carroll's squad and he
was placed into the back seat.
 ​
 ​  ​ I contacted Kolar ​in the back seat of my squad.  ​I read Kolar his Miranda Rights from a card that I carry in my vest.  ​
Kolar did not have any questions and understood his rights.  ​I requested Kolar ​for a consent search of his residence.  ​
Kolar denied owning a torch and stated he had a heater for his garage.  ​Consent was not given to me.
 ​
 ​  ​ Custody of Kolar was transferred to Deputy Barnes of the Sauk County Sheriff's Department.  ​Deputy Barnes
transported Kolar to the Sauk County Jail on my behalf.  ​Officer Carroll transported Langkamp.
 ​
 ​  ​ I spoke with  in reference to speaking with her daughter, ​ ​ who was still in the house and had witnessed
the incident.  ​  refused to let me speak to her that night.
 ​
 ​  ​ Officer Pichler and I contacted Bowden at his residence (1100 Tandom Trail).  ​I read Bowden his Miranda Rights
from a card that I carry in my vest.  ​Bowden did not ​have any questions and understood his rights.  ​Bowden stated that
there were kids speeding through the area and taunting them.  ​Bowden ​stated he came outside and he saw a vehicle
driving at a high rate of speed.  ​Bowden stated that "it went down here" and pointed toward the dead end.  ​Bowden
stated that he yelled, ​ "Stop!" at them and that they were going to kill somebody.  ​Bowden stated that the vehicle did
stop and that his neighbors came by the vehicle.  ​Bowden stated that the other neighbors told the occupants ​to get out
of the car.  ​Bowden advised that they told them that they can't be driving like that in the neighborhood.  ​Bowden ​then
allegedly ​went back inside and had only been outside for about ten minutes.  ​Bowden stated that the vehicle
"hammered" on it.  ​Bowden stated that it got him so upset.  ​Bowden ​admitted that he jumped out in the road and
yelled, ​ "Stop it!"  ​Bowden then stated that he was by the edge of the road so that he did not get run over.  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​Bowden ​admitted that he saw a flamethrower and flame/fireball.  ​Bowden stated that he did not know what it was
but saw it when he was talking to the vehicle occupants.  ​Bowden showed me that the flame was approximately two
feet tall with his hands.  ​Bowden ​guessed that Kolar had the flamethrower, ​ but stated it could have been Langkamp.  ​
Bowden ​stated that he was 50 to 75 feet away from the flames.  ​Bowden ​saw the flames three times.  ​Bowden
remembered hearing a hissing sound from the flamethrower.  ​Bowden ​stated that the others were already at the car
window prior to him getting there. ​ ​Bowden ​stated that Kolar was ordering them out of the car.  ​Bowden admitted that
he told the juveniles that they were in a lawful detainment.  ​Bowden stated that his daughter arrived home and he told
her that he was protecting his neighborhood.  ​Bowden stated that his daughter told him to stop it.  ​Bowden ​claimed that
he then left and went inside.  ​Bowden stated that he did not stay for the juveniles getting out of the car.  ​Bowden stated
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that he was not there when the juveniles were put onto their knees.  ​Bowden mentioned that Brian G. Getschmann
may have been involved.  ​Bowden denied ever having thoughts of ordering people out of their cars and on to their
knees.  ​Bowden admitted to telling the juveniles that it was a detainment and ​stated that he thought ​a detainment ​was ​
what it was.  ​I asked Bowden ​why he told the juveniles that it was a lawful detainment.  ​Bowden responded by saying
that that he was justing trying to tell them what it was.  ​Bowden stated that he was not sure what Getschmann had done
during the incident.  ​Bowden ​stated that again he believed the flamethrower was possessed by Kolar.  ​Bowden ​just
remembers Getschmann was there.
 ​
 ​ ​ ​ ​I ​then told Bowden ​that he was under arrest.  ​Bowden's wrists were placed into handcuffs.  ​I ​checked them for fit
and double-locked them.  ​I informed Bowden ​of what he was being arrested for.  ​A search of Bowden ​produced nothing
of law enforcement interest.  ​Bowden ​was escorted to my ​squad and he was placed into the back seat.  ​I fastened the
seatbelt for Bowden.
 ​
 ​  ​ I contacted Brian G. Getschmann at this residence ​(2018 Surrey Lane).  ​Getschmann introduced himself as being a
Police and Fire Commission member.  ​Getschmann stated that he was aware of a vehicle being stopped.  ​
Getschmann ​stated that the Jeep came down the street and turned onto Tandom Trail at a high rate of speed.  ​
Getschmann stated that the particular car was extremely dangerous.  ​Getschmann stated that they stood in the road
and stopped the car.  ​I asked who and Getschmann stated, ​ "Neighbors, ​ everybody, ​ there were ​lots of people."  ​
Getschmann stated that he went down there.  ​Getschmann stated that "they" told the occupants ​to get out of the car
and they talked to them.  ​Getschmann stated he did not talk to the kids and denied involvement.  ​Getschmann stated
he did not see any fireballs.  ​Getschmann ​claimed that the only thing dangerous in three nights, ​ that he has observed, ​
has been the kids.  ​Getschmann stated that he could not tell me for sure who ordered the juveniles out of the car.  ​
Getschmann stated he was standing right by the vehicle but was not one of the ones who did anything.  ​Getschmann
stated he did not think he saw a fireball but someone had a big, ​ bright flashlight.  ​I asked if he remembered the
juveniles being ordered to their knees.  ​Getschmann stated yeah and stated they were told to get out of the car.  ​
Getschmann stated that one juvenile stated okay, ​ okay, ​ I will get down on my knees.  ​Getschmann stated that the
event lasted approximately about a minute.  ​Getschmann stated that they, ​ the neighbors, ​ had been screaming at the
juveniles to get out of the car.  ​Getschmann stated that his opinion, ​ everything that he saw, ​ they 100 percent deserved.
 ​Getschmann ​stated that whatever they did, ​ meaning his neighbors, ​ is justified due to the fact that somebody was
going to get hurt.
 ​
 ​  ​ I then transported Bowden to the Sauk County Jail without incident.  ​I completed all necessary paperwork at the jail.
 ​I transferred custody of Bowden to jail deputies.
 ​
 ​  ​ At the jail, ​ ​I read Langkamp ​his Miranda Rights from a card that I carry in my vest.  ​Langkamp did not ​have any
questions and understood his rights.  ​I asked if he had seen where Kolar had gone after the incident.  ​Langkamp did
not recall.  ​I asked Bowden if he remembered seeing where Kolar went after the incident and he also had not seen
where Kolar had gone.
 ​
 ​  ​ End of report.  ​213

Supplemental Narrative By Ian Carroll, 10/06/22 06:49

 ​  ​ ON 10-05-2022, ​ I, ​ Officer Carroll, ​ was on duty for the Baraboo Police Dept.  ​I was wearing full-duty uniform and
operating marked patrol squad 47.  ​At approximately 10:30 p.m., ​ I was contacted by Officer M. Pichler,​ who requested
to meet with me and share some information that had been brought to his attention.  ​I made contact with Officer M.
Pichler in the parking lot of St. Clare Meadows Memory Care.  ​In speaking with Officer M. Pichler, ​ he advised me that
he had gained some information from some students at the Baraboo High School of an incident that occurred earlier in
the evening on Tandom Trail.  ​Officer M. Pichler continued on to state how approximately three adult males had
removed multiple juveniles from a vehicle that had been traveling on Tandom Trail and forced them onto the ground, ​
kneeling in what Officer M. Pichler described as "execution style".  ​Officer M. Pichler was able to make phone contact
with a male/juvenile, ​ identified as ​
 ​
 ​  ​ 
 ​  ​ 
 ​
In speaking with ​ he explained how he and some of his fellow classmates had been in the area of Tandom Trail
in particular 1106 Tandom ​Trail where one of their fellow classmates, ​ identified as
 ​
 ​  ​ 
 ​  ​ 
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 ​
resided.  ​It was explained that this residence had been subject to numerous toilet papering and other homecoming
celebrations during the past week.  ​  went on to state how he and some of his classmates had parked their
vehicle at Steinhorst Park and made their way up to Tandom Trail, ​ following a nearby cornfield.  ​When they arrived in
the area, ​ they observed  father, ​ identified as
 ​
 ​  ​ John A. Kolar ​
 ​
becoming very irate and yelling at a group of students who had been driving a black Jeep.  ​  continued to state
that the students were taken out of the vehicle and "told to get on the fucking ground".  ​The students were described as
kneeling on the ground, ​ with their hands up in the air.  ​  also described John as displaying, ​ what he described as
a, ​ "flame thrower".  ​  also stated that John, ​ who he knew from past contacts, ​ was also in the company of a
James Langkamp, ​ who he recognized as the athletic director for the Baraboo High School.  ​During this encounter, ​

 observed John yelling at the students and firing off the flame thrower.  ​When asked to elaborate, ​  stated
how he saw a large flame come out from the device that John had been carrying.  ​  stated that he and his other
friends, ​ along with other students who had been in the area, ​ fled in fright after witnessing this.  ​Contact was then ended
with 
 ​
 ​  ​ After ending the phone conversation with ​ Officer Brunken advised he had received a call, ​ similar in nature, ​
from a ​
 ​
 ​  ​ Teflon L. Lee - male/unknown
 ​  ​ d.o.b. - 08-24-2004
 ​
stating that he had been pulled out of his vehicle by people with "flame throwers".  ​After speaking further with Officer M.
Pichler and Officer Brunken, ​ it was determined that Officer Brunken and I would take primary on this investigation due
to possible conflict of interest involving Officer M. Pichler.
 ​
 ​  ​ Officer Brunken and I then responded to 825 Twelfth St., ​ to make contact with Teflon.  ​Upon arrival, ​ Officer Brunken
and I made contact with Teflon and another male, ​ identified as
 ​
 ​  ​ 
 ​  ​ 
 ​
outside of the apartment complex.  ​In speaking with Teflon, ​ he advised that he had been riding in a vehicle that had
turned on to Tandom Trail.  ​As they passed John's residence, ​ they observed a male, ​ who they identified as John, ​ shoot
the flame thrower up into the air.  ​Teflon stated he and the other passengers in the vehicle were surprised by this and
also frightened because "it's a fucking flame thrower".  ​Teflon continued on to state that as they approached the dead
end cul de sac, ​ they turned the vehicle around and as they were driving back toward the main street, ​ John again shot
off the flame thrower this time toward the ground.  ​Teflon went on to state that another male, ​ who he recognized as
James Langkamp and another male stepped in front of the vehicle that they had been riding in and told them to stop.  ​
The vehicle did come to a stop and all the occupants in the vehicle were ordered out of the vehicle and to kneel on the
ground.  ​Teflon stated that he and the other passengers did get out of vehicle and kneel ​down on to the ground with
their hands in the air.  ​Teflon continued on to state how once they were out of the vehicle and onto the ground with
their hands in the air, ​ they were approached by John and James and questions were being directed toward them.  ​
While this was going on, ​ John's daughter, ​ ​ began to speak up telling her father to calm down.  ​Officer Brunken
did ask Teflon how he left.  ​Teflon stated "they" told ​them to get back in the vehicle and to leave the area.  ​Teflon also
explained how they had heard how John's address had been "hit" the previous night and they were in the area to go
and see what necessarily had been done.  ​Teflon did deny any malicious intent such as toilet papering or any other
type of vandalism. ​
 ​
 ​  ​ When asked who else was in the vehicle with him, ​ Teflon identified a
 ​
 ​  ​ ​
 ​  ​ 
 ​
along with ​
 ​
 ​  ​ 
 ​  ​ 
 ​
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 ​  ​ 
 ​  ​ 
 ​
and
 ​
 ​  ​ 
 ​  ​ 
 ​

​ who was also present, ​ stated that he and another male ran when they had been ordered out of the vehicle.  ​
Officer Brunken did ask Teflon if, ​ at any point, ​ gave anyone permission to remove him from the vehicle and have him
kneel on the ground.  ​Teflon stated that he did not and went on to state how the adult males stated that they were
conducting a "citizen's arrest".  ​I then asked Teflon what possibly John and James and the other neighbor might say
when we went to go talk to them to elaborate.  ​I asked Teflon if they would report him and his friends doing anything
malicious.  ​Teflon admitted that they were driving "a little reckless" but followed up stating he didn't know anybody who
wouldn't when they had a flame thrower going off and directed toward them. ​
 ​
 ​  ​ Officer Brunken did ask  if there was anything else that he felt was important to add.  ​  stated that he
had nothing further to add and that how and he and another male, ​ who had been riding in the vehicle were running
away when they were being directed out of the vehicle, ​ so he did not hear much about what was being said.  ​I did
inquire with Teflon and  about the involvement of James Langkamp as he had been specifically identified.  ​
Teflon stated that James had been the one who had stepped in front of the vehicle to stop it and had been questioning
them, ​ while they were on the ground, ​ but he was unable to hear what exactly what was all being said due to the
amount of yelling that was happening.  ​Officer Brunken and I had no further questions for Teflon and  and
contact with them was ended.
 ​
 ​  ​ Officer Brunken and I then made contact with Officer M. Pichler.  ​In speaking with Officer M. Pichler, ​ he advised me
of a female who may have further information regarding this incident.  ​This female was identified as
 ​
 ​  ​  
 ​  ​ 
 ​
I did proceed to  ​residence and upon arrival I made contact with her father.  ​I did inquire if  was at home
and he informed me that she was.  ​A short time later I was invited inside of their residence where I made contact with

 inside the kitchen of the residence.  ​I identified myself as a police officer and asked  what she could tell
me about the incident that had occurred on Surrey Lane and Tandom Trail.  ​  stated that she had been with her
friends and they were going to  residence as it had been known that a large group was going to be
gathering to toilet paper her house.  ​  ​stated that this was with "good intentions".  ​  stated that she and her
friends had parked their vehicle some distance away from  residence as they did not want to get to close
because her father was known to "get crazy".  ​  ​continued on to state how she and her friends had observed a
black, ​ in color, ​ Jeep, ​ the one that Teflon had been riding in, ​ go down Tandom Trail and as it turned around, ​ it was
stopped by a group of adults and neighbors, ​ specifically  pointed out John Kolar.  ​  went on to state that she
heard John yell out "get out of the vehicle and get on the fucking ground".  ​  stated that she was able to identify
one of the males as  and how when he exited the vehicle, ​ John had pointed a "flame thrower at him".  ​I
asked  to elaborate for me about the flame thrower.  ​  stated that she believed it was a "backpack one" and
that she saw how John was holding on to something but she could not actually verify what this was.  ​  ​stated that
she and her friends ran from the area and got back in their vehicle and began to drive away.  ​While they were driving
away, ​  stated that one of her friends, ​ who she identified as
 ​
 ​  ​ 
 ​  ​ 
 ​
had observed the flame.  ​I asked  if she recognized any of the other adults, ​ who were on scene, ​ and she told
she did not only that she recognized John from his figure and his voice as his daughter, ​ ​ plays volleyball with

​  reported feeling "dumb struck" and being "in shock".  ​  ​also reported hearing screaming and she
and her friends almost stopped the vehicle because they did not know what was going to happen to  and
the other males who were in the vehicle who were on the ground.  ​I did ask  if she was aware of any of her other
classmates who may have been in the area at the time.  ​She did inform me that she believed Teflon Lee, ​ who I had
previously spoken to, ​ was in the area and she was going off this information based off his location on a Snapchat map.
 ​I collected  ​identifying information and asked her if she had any further questions for me.  ​  ​stated she did
not have any questions and her parents did not have any questions for me either at this time.  ​I thanked  for
speaking with me and contact was ended.

Case B22-06320 Page 8 of 16



 ​
 ​  ​ I then made phone contact with   ​I asked  if I could ask her a few questions and she agreed to
do so.  ​I informed  that I had previously spoken with  and that the two were together near Surrey Lane
and Tandom Trail.  ​I asked her what she could tell me about this.  ​  stated that while she was near the area with
her friends, ​ she observed a black, ​ in color, ​ vehicle go down Tandom Trail.  ​As the vehicle turned around, ​ it was
approached by all the neighbors and other parents, ​ specifically  father, ​ John Kolar, ​ where they began to yell
and swear at the occupants of the vehicle and order them out and on to the ground.  ​I then asked  how she
knew it was  father.  ​  stated she plays sports with  and that he comes to their games and that's
where she recognized him from.  ​  continued on to say that there was many flashlights being shined down onto
the occupants of the vehicle, ​ who had been ordered out, ​ and that there was a lot of yelling but this eventually subsided.
 ​  stated she was unsure of who the occupants of the vehicle were, ​ however she along with  and her other
friends, ​ continued to watch.  ​I did ask  if she had any observed anything pertaining to a flame thrower, ​ which
had been previously mentioned.  ​  stated she did not actually observe a flame thrower and that she did observe
something being pointed at the males, ​ who were on the ground, ​ but she believed that to be only flashlights.  ​
continued on to state how she was aware how a flame thrower had been mentioned by other people.  ​I did ask 
if she recognized any of the other adults who were involved with the vehicle and the occupants and she told me that
she did not and that how she only recognized  dad, ​ again pointing to how he comes to their games.  ​I did ask

 if she remembered what  father was wearing and she told me that she believed he had been wearing
camouflaged type clothing.  ​I advised  I had no further questions for her and thanked her for speaking with me.  ​
Contact with her was then ended. ​
 ​
 ​  ​ I then made contact with Officer Brunken and informed him of my conversations with  and   ​Officer
Brunken advised me that he had spoken to others who had been in the area and it was agreed that all the stories that
we had received up to this point seemed to match up with one another.  ​After speaking with Officer Brunken further, ​ it
was determined to proceed over to 1106 Tandom Trail in an attempt to speak with John regarding this incident.  ​
 ​
 ​  ​ At approximately 12:45 a.m. Officer Brunken and I were able to make contact with John Kolar at his residence.  ​He
advised that it has been an eventful past couple of nights mentioning how there have been numerous vehicles with
over 20 plus kids running around the neighborhood.  ​John also mentioned how many of his other neighbors were also
feeling irritated ​with an increase of traffic, ​ the number of kids running through the neighborhood, ​ toilet papering and
other malicious activities that have been going on.  ​Officer Brunken asked John what the plan was that had been
formulated with the neighbors in order to confront the kids that had been coming through the neighborhood.  ​John
stated how they had been in constant communication with one another and talking and made mention of "the hose
worked last night" pointing to a garden hose laying on the front lawn.  ​John was asked if there had been anything that
happened specifically tonight.  ​John seemed to dance around the question saying that it was a lot of the same that had
been going on the last previous nights.  ​I again redirected the question to John asking if he had spoken with any of the
kids coming through his neighborhood.  ​John was asked if this had meant in speaking with him in terms of talking with
them or yelling at them.  ​John stated, ​ "We did yell at them telling them to get out of here and go to their homes."  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​John was asked if he stopped any vehicles and he told officers how he had stopped a vehicle down on Tillberry Dr.
and after speaking with the occupants of the vehicle, ​ they informed him they were only toilet papering and that he
ended contact with him.  ​Officer Brunken then advised that John that he would not be speaking with him at 1 a.m. if he
didn't believe nothing more happened than just talking to them.  ​John then spoke about stopping a Jeep full of kids
because it had been racing up and down the street.  ​John was asked who stopped the Jeep, ​ in particular, ​ and he told
us his neighbors and named James Langkamp and William Bowden as having stopped the Jeep.  ​John went on to
state how James, ​ in particular, ​ had stopped the vehicle and how James is familiar with some of the kids who were in
the vehicle and how they all had them get out of the vehicles.  ​John went on to state how James told the kids that they
were not welcome in the neighborhood and to get out.  ​When asked who told ​the kids in the vehicle, ​ once they were
out, ​ to get down on their knees, ​ John told us that he did not know and that he didn't believe anybody did.  ​When asked
about a propane torch or flame thrower, ​ John denied knowing anything about this.  ​I did point out that there were
multiple groups of kids in the area all seemed to be uninvolved from each other besides the common fact that they
were in the same area at the same time and they are reporting that a flame thrower or flame had been displayed.  ​John
again denied any knowledge of this.  ​I followed up with this question by asking John what gave him or anybody else
the right to stop a vehicle on public property and tell people to get out of the vehicle.  ​John replied that he did not
believe it was his right to do so.  ​I then pointed out to John that we had multiple people pointing out him in particular as
ordering the occupants of the vehicle out and on to the ground.  ​John stated that it had been an eventful evening but
that he did not recall ever saying anything vulgar to them.  ​John was informed that while we understood that he may be
feeling frustration and not wanting to have his house vandalized, ​ that it was believed a line had been crossed and
things had gone too far.  ​John agreed with our statement. ​ ​  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​At this time John was informed he was going to be placed under arrest.  ​John was assisted to his feet and his arms

Case B22-06320 Page 9 of 16



directed behind his back.  ​Officer Brunken then secured John in handcuffs, ​ double locked them and checked for it.  ​
John did state that his 15 year old daughter, ​ ​ was still inside ​the residence.  ​John was informed that this would
be attended to as well.  ​Officer Brunken did inform John of the charges being leveled against him including disorderly
conduct, ​ recklessly endangering safety and false imprisonment.  ​John was then escorted to Officer Brunken's patrol
squad and secured in the rear passenger section. I did turn back to the residence and attempted to make contact with

 in order to gain some shoes for John, ​ along with a wallet and cell phone.  ​I did ring the doorbell multiple times, ​ as
well as knock on the door, ​ however I did not receive a response.  ​I informed Officer Brunken of my findings and he
informed me that contact would be made with John's ex-wife and  mother for her to respond.  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​Officer Brunken then proceeded to John's next door neighbor to the east, ​ James Langkamp's residence.  ​Officer
Brunken did ring the doorbell of James' residence and a short time later, ​ he answered the door.  ​James verbally
identified himself, ​ and he was asked to speak with us on the front stoop.  ​James did come outside to speak with Officer
Brunken and me.  ​In speaking with James, ​ he admitted that it had been "an eventful week" estimating there had been
approximately 14 to 15 kids in the neighborhood at one time.  ​James went on to state that the majority of the kids had
targeted John's residence and how John, ​ at one point, ​ the previous night sprayed them with the hose.  ​Officer Brunken
then asked James what happened tonight. James explained how there had been multiple vehicles in the neighborhood
racing up and down the street many of them without headlamps on and running around corners at high rates of speed.  ​
James also made mention how they had received a heads up that the football team would be coming over to target
their neighborhood.  ​James went on to state that on tonight's date, ​ he had been down at the end of the street taking
photographs of vehicles with kids inside and taking pictures of their license plates.  ​James then brought up the black
Jeep that had come down Tandom ​Trail.  ​James stated as the vehicle turned around, ​ the neighbor, ​ just to the west of
John, ​ identified as William Bowden, ​ had stepped out into the middle of the road and spread his arms out wide in an
attempt to stop the vehicle.  ​James went on to state that once the vehicle had stopped, ​ he looked over at John and he
observed "this flame coming out" and used his hands to elaborate.  ​James went on to state after the vehicle had
stopped and the flame had been shot out, ​ how John approached the vehicle and ordered the kids to get out of the
vehicle and lay on the ground.  ​James did admit that the kids "really weren't doing anything".  ​James stated he did
recognize two of the males who got out of the vehicle and he went up to them and he began questioning them stating
why are you guys here and how they needed to leave.  ​In speaking with James, ​ he seemed to downplay his role and
involvement in this incident.  ​When confronted with this by Officer Brunken, ​ James denied having stepped out into the
street and stopped the vehicle stating that he "100 percent" did not do any of that.
 ​
 ​ ​ ​ ​I informed James that multiple uninvolved people who happened to be in the area had mentioned him specifically
and his involvement.  ​I went on to state while I understand the frustration that I believed everything had gone too far
and that a line had been crossed and asked James if he agreed with me.  ​James did agree that things had gone too far
but denied knowing that John was going to use the flame thrower.  ​It should be noted when speaking about the flame
thrower, ​ James put his head down and shook his head back and forth.  ​James went on to state that he did not know
how John was going to react and claimed that it was he, ​ who had calmed everything down.  ​In speaking with James, ​ it
seemed that he wanted to separate himself from the actions of John.  ​Officer Brunken then made comment of how after
observing how John was treating the kids such as pulling them out of the vehicle and having them get down on their
hands and knees and displaying the flame thrower, ​ that when one went to intervene as this is going on too far and stop
what was going on.  ​James then spoke about how he used his camera to take pictures of license plate and used his
flashlight and when he saw what was going on with the boys were out of the vehicle and on the ground, ​ he walked
over there to talk to them, ​ James made no mention of making any attempt to separate the juveniles or John from one
another.  ​James went on to state how he told the juveniles multiple times to leave and to get out of the area.  ​When
asked if the ​multiple witnesses, ​ naming him as the person standing out in the roadway stopping the vehicle and telling
the kids to get out, ​ were lying, ​ James stated that all of them were lying.  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​At this point Officer Brunken informed James he was under arrest.  ​James seemed surprised by this and he was
directed to turn and place his hands behind his back.  ​When I took control of James left side, ​ I noticed tension and I told
him not to tense up.  ​I then secured James in handcuffs, ​ double locked them and checked for fit.  ​James was informed
he was being placed under arrest for disorderly conduct--party to a crime, ​ reckless endangering safety--party to a crime
and false imprisonment--party to a crime.  ​James was escorted to my patrol squad and secured in the rear passenger
section.  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​I then returned to his residence where I made contact with James' wife and requested a pair of shoes, ​ his wallet and
cell phone.  ​James' wife was visibly upset by what was going on and I attempted to answer her questions to the best of
my ability. I was then provided with a pair of shoes, ​ James' cell phone and wallet, ​ along with a change of clothing.  ​
Once these items were collected, ​ I returned to my squad.  ​I then briefly spoke with James about the potential next
steps in this process. I then completed jail transport sheet, ​ proxy and scripts for disorderly conduct--party to a crime, ​
false imprisonment--party to a crime and second degree reckless endanger safety--party to a crime.  ​James was then
transported to the Sauk County Jail where he was turned over to jail staff without incident.  ​
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 ​
 ​ ​ ​ ​I then cleared from the jail and proceeded back to 1106 Tandom ​Trail where I made contact with Officer M. Pichler.  ​
In speaking with Officer M. Pichler, ​ he advised me that a third male, ​ William Bowden, ​ had also been placed under
arrest and would be transported to the Sauk County Jail by Officer Brunken.  ​Officer M. Pichler would be making
contact with the District Attorney's office in an attempt to obtain a search warrant for the flame thrower that had been
displayed during this incident.  ​I remained on scene to assist as needed.  ​After some time, ​ it was determined that a
search warrant would not be granted at this time and officers cleared from the scene.  ​My body worn camera was
activated during my contact with all those involved that I spoke with and will be added into DEMS.  ​This ended my
involvement.  ​
 ​
 ​ ​ ​ ​Nothing further.
 ​
Officer I. Carroll
Badge 204
typed on 10-06-2022/lw
 ​
 ​
 ​ ​ ​ ​
Supplemental Narrative By George Bonham, 10/06/22 13:57
Canvas of neighborhood

INITIAL REQUEST:
 ​
On Thursday, ​ October 6, ​ 2022, ​ we were requested by Baraboo Police Department administration to the Tandom ​Trail
Street area and check to see if any of the residences in the area have any form of exterior cameras that may have
caught the incident and recorded it (incident from night of Wednesday, ​ October 5, ​ 2022).  ​They also wanted us to talk
with any subject that resided in the area and see if they had observed anything regarding the incident last night.
 ​
Detective Oakeson and myself did go to the Surrey Lane/Tandom ​Trail area and walked the neighborhood, ​ looking for
exterior cameras and checking to see if anyone was home.  ​We did make contact at a couple of the residences and
found some residence that did not have anyone home.
 ​
CANVAS OF THE NEIGHBORHOOD:
 ​
1117 Tandom ​Trail
 ​
Detective Oakeson ​and I ​did first stop at 1117 Tandom ​Trail.  ​We did not observe any exterior cameras on the
residence.  ​We attempted contact at the residence but found no one home.
 ​
1113 Tandom ​Trail
 ​
We stopped at 1113 Tandom ​Trail and did notice a Ring camera at the front door that faced due south.  ​We attempted
contact at the residence and again found no one home at this residence.
 ​
Sometime around 1 pm, ​ I received a call from Nella ​Veloso, ​ ​who stated that she lives at 1113 Tandom Trail and may
have some information about last night's incident.  ​Nella ​advised that the commotion they heard last night was the
same commotion they heard Tuesday night, ​ a lot of yelling.  ​She went on to state that Tuesday evening, ​ ​the ​
Langkamps ​asked if they could park their third car in their (Veloso's) driveway so it doesn't get egged or toilet papered.
 ​Nella stated that they allowed James to park his vehicle in their driveway.  ​Later Tuesday night after they went to bed, ​
they heard the commotion outside.  ​She and her husband got out of bed and went out to see if they had gotten hit by
the toilet paperers.  ​Upon going outside, ​ they noticed that Langkamps ​got hit but they did not.  ​The ​Velosos ​did not see
anyone around but advised their street is only one block long so the people were gone.  ​Nella ​went on to say that her
bedroom ​is on the north side of the residence, ​ so last night when they heard the commotion, ​ they thought it was the
same activity as Tuesday night, ​ so they stayed in bed.  ​Upon getting up Thursday morning and leaving for work, ​ they
did not notice anything out of the ordinary.  ​Nella advised that when she heard the news about her neighbors, ​ she
checked her Ring camera but did not catch anything on video.  ​The Ring camera only picked up a a young girl
screaming "you suck ...", ​ thats about it the rest is mumbled.  ​I did thank Nella ​for her time and informed her that if she
remembers anything else to contact the Baraboo Police Department.
 ​
2006 Surrey Lane
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 ​
We stopped at 2006 Surrey Lane and noticed that they did have a Ring camera, ​ but it was pointed in a due west
direction and would not pick up any of the activity that occurred on Tandom ​Trail.  ​We did make contact with a female
subject, ​ who identified herself as being Ashley Schreiber.  ​We did identify ourselves as being detectives with the
Baraboo Police Department and we were following up on the incident from last night.  ​Ashley stated that she did not
really hear anything.  ​She reported that they had gotten home last night around 9:30 pm and had their windows open a
little.  ​She went on to say that they really don't have any windows on the north side of the residence, ​ but when they got
home they did observe some kids running through the lawn on the west side of Surrey Lane, ​ and heard someone
yelling at some kids south of their residence and also noticed a number of vehicles speeding up and down Surrey Ln
with some of them having their lights off.  ​Other than that they did not notice anything else.  ​I did thank Ashley for her
time.
 ​
 ​
Other residences in the area
 ​
 ​
We did check other residence north, ​ south, ​ east, ​ and west of the the Tandom ​Trail/Surrey Lane area for exterior
cameras but were unable to observe any that would have possible caught any of the activity on camera.

Supplemental Narrative By Brandon Sonn, 10/07/22 00:17

 ​  ​ On 10-6-22, ​ at approximately 8:45 pm, ​ I, ​ Officer Brandon Sonn, ​ was requested by Sgt. M. Wichner to conduct a
follow-up interview of ​  regarding this incident. I was made aware that his mother, ​ ​
would be home shortly and will be present with him during the interview. A short time later ​I drove to ​856 Iroquois Cir.
and made contact with both  and  ​on scene. I advised both  and  that I was not working on the
night in question and that I had limited information of any of the events that took place.
 ​
 ​  ​ I asked  to explain the events to me, ​ as I was unaware of what took place.  explained to me that he
was in  ​Jeep, ​ ​with  (driver), ​ Teflon L. Lee (left rear passenger), ​  (right rear
passenger), ​ and ​  (middle rear passenger).  advised that he was in the passenger front
seat.  advised me that they drove onto "the street" (Tandom Trail).  advised that he and the other guys
were planning on toilet papering a nearby house.  advised that they have a football game coming up and they
did not want to get suspended.  said that he saw "him" shoot a "flamethrower" and he then told ​  that
they need to turn around and get out of there.
 ​
 ​ ​ ​ ​I asked  to clarify who "him" was and  advised it was John A. Kolar.  described Kolar ​as a dad
of the home that they were going to "TP" (Toilet paper).  ​said that Kolar had a "flamethrower"  told

 that he did not want to be a part of that.  then said that three males then surrounded the vehicle.
 ​later advised that Kolar was on the driver side, ​ near  with the flamethrower, ​ a man named Will or

William (believed to be William D. Bowden), ​ and his athletic director James J. Langkamp was on the right side of the
vehicle, ​ near him.  stated that Kolar and William went to  side and ​they told  to get out of the
car and shut off the engine.  said James told him to get out of the car.  described how he ​had his head
ducked down in the vehicle to make it harder to see him.  said that he opened the door and started running.

 said that one of the three men started to follow him for a little while.  stated that a dog had also started to
chase him for about three blocks.
 ​
 ​  ​  stated that he came back because he did not have communication with anyone.  stated that he was
on the street above Tandom Trail (19th Street).  said that he could see what was going on ​through an opening
between houses.  said he saw two of his friends on their knees.  said there was a guy in front of 
"holding the flamethrower up to the back of his head".  said he saw that  was standing up.  then
stated that he found it weird that the men only made his black friends get on their knees, ​ but his white friend was
standing.  then clarified that  and Teflon were the ones on their knees.  stated  had run
out with him.  said he and  had then returned and watched what was happening.  stated he was
scared. I asked  ​to go into detail about ​why ​he was scared.  stated that everything was happening so fast
and he thought his friends were going to die.  said he did not know what was going to happen.  said he
felt like he was in a movie or a video game and that he was scared.  said that ​he did not want to go to the house
to do anything because Kolar had a flamethrower. ​
 ​
 ​  ​ I asked  to help me understand and to describe the flamethrower to me. I asked  if it was like a
propane torch and he was unsure.  described the flame to be quite large and that it lit up half of the road when
he did it.  described the flame to be over 1-2 feet long.
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 ​
 ​  ​  again explained that  and Teflon were on their knees.  said that a male was standing in front
of Teflon and Kolar was standing behind ​ with the flamethrower to his head. I asked  if Kolar had the
flame device touching ​ or if it was just held fairly close.  stated that he was pretty far away viewing this, ​
but he knows Kolar was pretty close to him. I asked  if he could describe how Kolar was holding the device and
he stated he could not.
 ​
 ​  ​ I asked  if there was anything that he could recall regarding the adults yelling or saying.  said that
when they were originally surrounded by the males, ​ they were being yelled at by all three adults to get out of the car
and shut off the engine.  ​described it as being "run down" by the adults.  stated Kolar, ​ James, ​ and
William all had flashlights in their hands, ​ along with Kolar having the flame device.
 ​
 ​  ​  went on to stated he "did not know what to do" and that he did not want to stay in the car.  stated he
ran because that was his first instinct.  stated that they were not police and he knew they could not legally keep
him there.  said he and  were watching.  stated he heard his friend, ​ ​ scream out
for Kolar to "stop" and "it is not right".  stated  was bawling ​her eyes out and screaming.
 ​
 ​  ​  then added that  and the other juveniles did not even get to opening the toilet paper prior to this taking
place.
 ​
 ​  ​ I asked  to describe how  was driving the vehicle.  described  to be driving the speed limit, ​ or
maybe even under it because he had to turn around.  described the road to be short with a dead end. I asked

 how many times they had traveled the road and he advised just once.  stated everything happened after
the vehicle was turned around.  ​went on to explain that he did not want the men to touch him.  said he
opened the door to get out and it had hit James as he exited.
 ​
 ​  ​ I asked  ​if the adults had anything in their hands.  stated they all had flashlights and ​Kolar had the
flamethrower.  did state that the male by  (William) had something other than a flashlight in his hand.

 stated he was too far away to see what it was.  then lifted a window cleaner bottle on his kitchen table
and then his 20 oz Mountain Dew bottle and he advised that William was holding something that size in his hand.
 ​
 ​  ​ I asked  about what he saw when he first came back to the vehicle. I asked  if he had observed the
adults ordering his friends to the ground or if they were already there.  advised that they were already on the
ground, ​ on their knees. I asked  ​how else they were positioned and he stated both  and Teflon had their
hands behind their head.  stated  was standing up, ​ but he also had his hands behind his head.
 ​
 ​  ​  ​tried to describe where he and  were standing. I then provided  a piece of paper and my pen
to draw the scene.  ​did indicate that, ​ after he and  had returned, ​ ​the only person he heard screaming
was 
 ​
 ​  ​ I asked  if  had discussed anything about how he was feeling at the time of the incident.  stated
that "we were both terrified".  stated that  has been through a lot and does not really get scared. 
said he could tell  was scared. I asked  what he was thinking when he saw his friends on their knees
with their hands behind their heads.  said "no way is this going down right now".  said he thought

 and Teflon were about to die.  said he was shocked.  said he was asking god to "please make it
through this", ​ because he did not want to see his friends die.
 ​
 ​  ​ I asked  ​at what point he and  had left.  stated he was not sure because he did not have his
phone on him.  stated that he and  eventually left to find communication, ​ to have people help them.

 said they made it to his friend's house (   said he told  and his other friend  that his
phone is in  Jeep, ​ and then told them what happened.  stated that they then ran back to the scene.

 said he observed the Jeep leave.  said he ran after it, ​ but he was not seen.  said he was then
dropped off at home.  said that  later dropped his phone off back at his house. I asked  if
somehow everyone left the scene and he stated yes.
 ​
 ​  ​ I asked  if he spoke to any of his friends involved about the incident afterward.  said he spoke to

 when he dropped off his phone.  said  told him that he was so scared and that he thought he
was going to die.  said  had his dog walking with him ​with him, ​ and he almost never has his dog with
him, ​ ​because he was that scared.  said he has never met  dog before.  said he had not spoken
to Teflon until today. I asked  what their conversation was like.  said Teflon told him pretty much the
same thing, ​ but maybe worded it slightly different.
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 ​
 ​  ​  was then speaking to both me and his mother at the same time.  stated that they did nothing wrong.

 stated that they were driving on the street, ​ did not even get out of the car or throw any TP, ​ and again stated
they did nothing wrong.  stated forcing them to stop the car and forcing them out of the car is illegal. I asked

 if his involved friends had witnessed anything else in the adults hands and he stated no.  said that
 was too scared to even turn around.

 ​
 ​  ​  then went on to state that he can't even imagine going back to school and seeing his teacher that ran them
down.  said "that's so fucked up". I asked  who the was referring to and he advised "Jim Langkamp". I
asked  ​what Jim teaches and he advised that James is the athletic administrator.  then stated that he
loves football, ​ but does not really want to play if he has to see James.  said that he will never forgive James for
that.
 ​
 ​  ​ I did have  describe the street lighting conditions. I asked  if the road was lit by street lights or if it was
dark.  stated that it was a little of both.  stated it was partially lit by street lights,​ but there was also a few
lights on at the surrounding houses.  said Kolar had two overhead lights on by the garage door.
 ​
 ​  ​  ​then discussed how he had also looked at news articles regarding the incident and said that nothing was
discussed about the hate crime and that it was overlooked.  said that only the black kids were put on their knees
while the white one was allowed to stand.  then expressed concern about if he were still on scene and if he did
not run or get down on his knees with his hands behind his back.
 ​
 ​  ​ I did stay with  and  and answered comments and concerns pertaining to the case. I later provided 
a business card with the case number attached to it. I advised  and  to contact the police department
should they need to report anything further.  ​Contact was later ended and I cleared.
 ​
 ​
 ​
End of report.
Officer Brandon Sonn #227.

Supplemental Narrative By Robert Sinden, 10/07/22 09:24
Video of Event Surfaces

INITIAL INFORMATION
 ​
On 10-06-2022, ​ following several meetings with school, ​ city, ​ and related officials to coordinate an organized
informational approach to this event, ​ I received an email from a male who was on-scene during this event; Brian
Getschmann.  ​In the email Getschmann wished to meet with me to discuss the event.  ​
 ​
 ​
MEETING WITH BRIAN AND JANE GETSCHMANN
 ​
On 10-06-2022, ​ in response to Brian Getschmann's email, ​ I drove ​to ​Getschmann's residence, ​ located at 2018 Surrey
Lane, ​ which happens to be located on ​the northeast corner of Tandom ​Trail and Surrey Lane intersection.  ​As I was
speaking with Brian and Jane Getschmann in their driveway, ​ we all observed a Madison News station media vehicle
pull nearby.  ​The Getschmann's ​were not comfortable speaking with me within the news media view so we traveled to
my personal residence to speak.  ​We met in my dining room with no others present other than me, ​ Brian, ​ and Jane
Getschmann. ​
 ​
Brian and Jane Getschmann stated they were present during SOME of the event (after the stopping of the car
occurred) ​and had questions as to the arrest of JIM LANGKAMP.  ​ Both Brian and Jane stated when they walked up to
where the Jeep had been stopped; ​they observed JOHN KOLAR and ​WILLIAM BOWDEN yelling profanities at the
occupants of the car and watched as the occupants were ordered out of the vehicle.  ​Both Brian and Jane stated that
LANGKAMP was present with KOLAR and BOWDEN; however, ​ LANGKAMP did not ever raise his voice or use
profanity toward the occupants of the vehicle.  ​Both Brian and Jane stated they could overhear LANGKAMP talking to
the occupants of the car and trying to get them to understand why they neighborhood was being watched so closely.  ​
Brian and Jane did state that; although it was very dark and difficult to see, ​ ​they know the voices of LANGKAMP, ​
BOWDEN and KOLAR so could easily discern which one was talking or yelling at any given time. ​ ​Brian and Jane
stated they believed ​KOLAR to be the most agitated/angry and BOWDEN to be the second most agitated/angry.  ​Both
stated they did not hear LANGKAMP yell or use any profanity.
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 ​
I asked if either Jane or Brian had observed the use of any sort of "flame-throwing" or other similar type device and
they stated that they walked up only after the vehicle was stopped and did not observe any flame at any point.  ​It
should be noted that the reports of the flame event were that it occurred at the moment of stopping the vehicle, ​ so the
Getschmann's walking up to the event AFTER the stop would have precluded them seeing anything prior.  ​Both Jane
and Brian stated it was too dark to see what could have been in KOLAR, ​ BOWDEN, ​ or LANGKAMP'S ​hands.  ​ ​ ​ ​ ​
 ​
 ​
VIDEO DISCOVERED
 ​
As we were speaking, ​ JANE GETSCHMANN stated she had video recorded the event on a device while they were
standing near the area.  ​Both Brian and Jane stated the video is difficult to see because of darkness; however, ​ the
audio is clear.  ​Again; Brian and Jane stated they know the voices of their neighbors LANGKAMP, ​ KOLAR and
BOWDEN so are aware of who is saying just what in the video.  ​Both Jane and Brian stated that the entire event only
lasted approx one minute before the group was sent on their way. ​ ​I asked Brian and Jane if they would consent to me
getting a copy of the recording and they stated it was on a flash drive down at their residence and I could pick it up
whenever I wished.  ​It should be noted that the Baraboo Police Department Detectives division had been earlier
assigned to scan the neighborhood for any public/private potential video sources.
I thanked both Jane and Brian for their ​assistance with the investigation. ​ ​
 ​
 ​
REVIEW OF VIDEO
 ​
I drove to the Getschmann residence and Brian handed me a USB Flash-drive.  ​I again thanked him for his and Jane's ​
assistance with the investigation.  ​ Upon my arrival back to the Police Department I did run a fast anti-virus scan on the
USB drive and found nothing suspicious on the drive.  ​I opened the video and the video starts with Jane Getschmann
holding the camera and walking with Brian Getschmann up to where the vehicle is parked in the roadway.  ​The video is
very dark with some back lighting provided by the vehicles headlamps.  ​The video remains pointed toward the vehicle
and male voices can be heard yelling obscenities at the occupants of the vehicle.  ​The male voices yelling obscenities
appear to be from two males. (identified as KOLAR and BOWDEN by the Getschmann's)  ​ One voice states "shut the
fucking engine off now" among numerous other profanity.  ​Another male voice can be heard stating "put the fucking
keys where he told you to put them mother-fucker".  ​Again to re-iterate, ​ the Getschmann's can determine which voice
is attributed to each male as they have been long-time neighbors.  ​There are no identifiable faces or people in the
video due to darkness. At :53 seconds into the video a female voice can be heard yelling something to the effect of
"Stop!" from a distance.  ​This is thought to be the voice of JOHN KOLAR'S daughter.
 ​
Following an initial 15-20 ​seconds of profanity heard from two males, ​ the voice of a third male can be heard talking to
the occupants of the vehicle.  ​This male voice is identified as LANGKAMP'S ​by the Getschmanns.  ​This voice is very
hard to hear, ​ as it is much softer and does not contain profanity.
 ​
A dog can be heard in the background, ​ which makes much of the audio difficult to hear because the speech is covered
by barking.  ​Following the discussion at 2:58 in the video, ​ the occupants can be heard getting back into the vehicle and
departing.
 ​
It should be noted that at no time in this video was any flame observed.  ​Earlier reports indicate the flame to have
occurred ​earlier than the Getschmann's arrived and started recording.  ​Some reports were obtained; however, ​ that the
flame was again observed during the stop and contact at the car; again no flame or mention of flame can be seen in
this video.  ​Again at 3:28 in the video a male cab be heard stating "what the fuck are you doing get the fuck out of my
yard".  ​At 3:56 in the video a vehicle can be heard that sounds as if it is racing away on a roadway.  ​The entire video is
4 minutes and 6 seconds in length.
 ​
 ​
VIDEO PLACED INTO EVIDENCE
 ​
I uploaded the video from the USB drive into the "Digital Evidence Management System" used by the BPD for
storage/viewing of video-based evidence.  ​I also requested ​administrative staff forward a copy of this supplement to the
Sauk County District Attorney's office.  ​The District Attorney's office was also added to our online ​evidence software
with rights to view the video. ​
 ​
 ​
 ​
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Victim Form - ​  Printed on October 7, 2022

  

Case Information
Case # B22-06320
Primary Officer Brunken, ​ Bradley
Time 10/05/22 22:36

Victim of Offenses
940.30 940.30 - False Imprisonment

Relationships to Offenders
KOLAR, ​ JOHN ALEXANDER  is the victim's Otherwise Known
KOLAR, ​ JOHN ALEXANDER  is the victim's Otherwise Known
KOLAR, ​ JOHN ALEXANDER  is the victim's Otherwise Known
BOWDEN, ​ WILLIAM DENNIS is the victim's Otherwise Known
BOWDEN, ​ WILLIAM DENNIS is the victim's Otherwise Known
BOWDEN, ​ WILLIAM DENNIS is the victim's Otherwise Known
LANGKAMP, ​ JAMES JOSEPH is the victim's Otherwise Known
LANGKAMP, ​ JAMES JOSEPH is the victim's Otherwise Known
LANGKAMP, ​ JAMES JOSEPH is the victim's Otherwise Known

Injuries Sustained
None

Victim Referred To

Additional Details
Residence Status Resident
Domestic Violence No
Assault Assault / Homicide Circumstances 1
Assault Assault / Homicide Circumstances 2
Justifiable Homicide Circumstances

Page 1 of 1



Victim Form - LEE, ​ TEFLON LADON Printed on October 7, 2022

LEE, TEFLON LADON

Case Information
Case # B22-06320
Primary Officer Brunken, ​ Bradley
Time 10/05/22 22:36

Victim of Offenses
940.30 940.30 - False Imprisonment

Relationships to Offenders
KOLAR, ​ JOHN ALEXANDER  is the victim's Otherwise Known
KOLAR, ​ JOHN ALEXANDER  is the victim's Otherwise Known
KOLAR, ​ JOHN ALEXANDER  is the victim's Otherwise Known
BOWDEN, ​ WILLIAM DENNIS is the victim's Otherwise Known
BOWDEN, ​ WILLIAM DENNIS is the victim's Otherwise Known
BOWDEN, ​ WILLIAM DENNIS is the victim's Otherwise Known
LANGKAMP, ​ JAMES JOSEPH is the victim's Otherwise Known
LANGKAMP, ​ JAMES JOSEPH is the victim's Otherwise Known
LANGKAMP, ​ JAMES JOSEPH is the victim's Otherwise Known

Injuries Sustained
None

Victim Referred To

Additional Details
Residence Status Resident
Domestic Violence No
Assault Assault / Homicide Circumstances 1
Assault Assault / Homicide Circumstances 2
Justifiable Homicide Circumstances
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